



Magic Libraries
foundation

PROJECT BRIEF

Enhancing children's reading literacy and creation of community libraries in southern Lebanon (ALPHA)

Since December 2022, Magic Libraries Foundation (MLF) has been providing technical and financial support to the ALPHA association to create community libraries and promote reading in southern Lebanon. The project aims to mitigate the risk of 600 children dropping out of school because of the deterioration of the Lebanese education system caused by the economic and financial crisis and the COVID-19 pandemic.

Who is ALPHA association?

The ALPHA association focuses on promoting human development and literacy in Lebanon. ALPHA implements various programs: education, environment, health and social protection. In the field of education, ALPHA provides after-school support and promotes quality education for all children. ALPHA works specifically with marginalized communities, Lebanese and Syrian refugees.

How does ALPHA operate its programme?

The project will run for 24 months and aims to strengthen the reading skills of 600 children by providing extracurricular support and organizing reading activities in three community centres in Tebnine and Majdelsellem, and in Aita al Chaab in southern Lebanon.

ALPHA will encourage the appeal of reading and oral expression, and help children overcome the

obstacles associated with limited access to books and the prevalence of electronic media. The program will regularly measure children's progress (grammar, vocabulary, spelling, comprehension, etc.).

Tebnine and Majdelsellem are home to 15,000 Lebanese and Syrian residents of different faiths (Shiite and Sunni Muslims, Catholic Christians). Despite their religious differences, the communities are close-knit. However, they are not immune to the tensions that can arise when economic and security conditions deteriorate. Through its project activities, ALPHA aims to strengthen community cohesion and encourage girls' participation.

What are the Results?

- 12 animators trained in structured and interactive reading techniques.
- 800 children's books (Arabic, English and French) purchased and used by the three (3) community centers.
- A total of 305 children took part in the 70 reading sessions organized by the centers.
- Six (6) reading contests for children aged eleven (11) to fourteen (14) are planned in 2024.





RESUME DU PROJET

Renforcement de la lecture chez les enfants et création de bibliothèques communautaires dans le sud du Liban (ALPHA)

Depuis décembre 2022, Magic Libraries Foundation (MLF) apporte un soutien technique et financier à l'association ALPHA afin de créer des bibliothèques communautaires et de promouvoir la lecture dans le sud du Liban. Le projet vise à atténuer le risque d'abandon scolaire de 600 enfants victimes de la détérioration du système éducatif libanais causée par la crise économique et financière ainsi que par la pandémie de COVID-19.

Qui est l'association ALPHA ?

L'association ALPHA se concentre sur la promotion du développement humain et de l'alphabétisation au Liban. ALPHA met en œuvre différents programmes : éducation, environnement, santé et protection sociale. Dans le domaine de l'éducation, ALPHA fournit un soutien après l'école et promeut une éducation de qualité pour tous les enfants. ALPHA travaille spécifiquement avec les communautés marginalisées, les réfugiés libanais et syriens.

De quelle manière ALPHA mène son programme ?

La durée du projet est de 24 mois et a pour but de renforcer les compétences en lecture de 600 enfants en leur offrant un soutien parascolaire et organisant des activités de lecture dans trois centres communautaires de Tebnine et

Majdelsellem ainsi qu'à Aita al Chaab au sud du Liban.

ALPHA encouragera l'attrait de la lecture et de l'expression orale, et aidera les enfants à surmonter les obstacles liés à l'accès limité aux livres et à la prévalence des supports médiatiques électroniques. Le programme mesurera régulièrement les progrès des enfants (grammaire, vocabulaire, orthographe, compréhension, etc.)

Tebnine et Majdelsellem totalisent 15'000 résidents libanais et syriens de différentes confessions religieuses (musulmans chiites et sunnites, chrétiens catholiques). Malgré les différences religieuses, les communautés sont assez soudées. Cependant, elles ne sont pas à l'abri des tensions qui peuvent surgir lorsque les conditions économiques et sécuritaires se détériorent. Grâce aux activités de projet, ALPHA vise à renforcer la cohésion des communautés et à encourager la participation des filles.

Quels sont les résultats ?

- 12 animatrices formées aux techniques de lecture structurée et interactive.
- 800 livres pour enfants (arabe, anglais et français) achetés et utilisés par les trois (3) centres communautaires.
- Un total de 305 enfants ont participé aux 70 séances de lecture organisés par les centres.
- Six (6) concours de lecture pour les enfants âgés de onze (11) à quatorze (14) ans sont prévus en 2024.

